



Frederic Dutke

Head of Logistics

frederic.dutke@modelnatogermany.de

Call for Support

Model NATO Germany is looking for volunteers to organize the 1st Model NATO Germany from the 27th of November to the 1st of December 2023 as

“Head of Socials” in the Logistics Department

As a non-profit organization, we as Model NATO Germany want to do our part in securing a sustainable future for NATO as an institution of collective defense. To achieve this, we want to enhance the understanding of future decision makers as well as interested students from academia and practice regarding NATO’s values, political processes and importance for as well as role in global security.

During a 4-day long scenario simulation in English, we are planning to grant 96 students from Germany and other NATO member-states the opportunity to solve a crisis situation by working within the mechanisms and processes of the North Atlantic Treaty Organization. Filling the roles of National Representatives working in delegations, the students will have to coordinate their actions beyond their assigned committees and negotiate their standpoints within both the North Atlantic Council, the Military Committee as well as a scenario-dependent third committee.

As "Head of Socials" in the logistics department, your job is to plan, organize and execute the evening socials for approximately 100 people over the duration of Model NATO Germany in Berlin, in order to provide the participants with an unforgettable overall experience. You are the hub and contact person for all socials and evening events. You can give free rein to your creativity when it comes to the exact arrangements.

Generally, we are looking for people who are interested in security policy and NATO-related issues. Additionally, a certain degree of English is a must-have. Specifically for the position in question, we are looking for people who can keep an overview even in chaotic situations, have a good sense for social dynamics and group sizes and can work reliably, independently, but also creatively as part of a team. Experience in event management and strong communication and organizational skills are desirable. Good local knowledge of Berlin would be an advantage, but is not a requirement.

We offer the opportunity to become a part of the first-ever Model NATO Germany, gather valuable experience with project management and to play a significant role in shaping the character of the event. In addition, as part of working with a great team of students who are passionate about security policy, you will become part of an extensive network.

Applications consisting of a short motivation letter (English) ideally with concrete ideas and a CV (German or English) can be sent to frederic.dutke@modelnatogermany.de by the **12th of March 2023**.

Ausschreibung

Model NATO Germany e.V. sucht nach Unterstützung für die Organisation der 1. Model NATO Germany vom 27. November bis zum 01. Dezember 2023 als

„Head of Socials“ in der Logistics-Abteilung

Wir möchten unseren Teil beitragen die Anerkennung, das Verständnis und die gesellschaftliche Auseinandersetzung mit der NATO nachhaltig zu fördern. Hierfür haben wir den gemeinnützigen Verein „Model NATO Germany e.V.“ gegründet, dessen Ziel es ist eine Simulation der NATO zu veranstalten. Dadurch wollen wir das Verständnis zukünftige EntscheidungsträgerInnen sowie sicherheitspolitisch Interessierten aus Forschung und Praxis über die Werte, die politischen Prozesse und die Bedeutung der NATO für und die Rolle in der internationalen Sicherheit vertiefen.

Bei der englisch-sprachigen Simulation möchten wir Studierende verschiedener Studienrichtungen zusammenbringen und dem gestiegenen Interesse für Sicherheitspolitik und der NATO ein Forum bieten. Unsere Simulation bietet hierbei Studierenden aus Deutschland und der gesamten NATO-Gemeinschaft die Möglichkeit, anhand eines simulierten Krisenszenarios mehr über die Funktion, die Rolle und die Herausforderungen der Allianz zu erfahren.

Als „Head of Socials“ in der Logistics-Abteilung ist deine Aufgabe die Planung, Organisation und Durchführung der Abendgestaltung für ca. 100 Personen über die Dauer der Model NATO Germany in Berlin, um den TeilnehmerInnen ein unvergessliches Gesamterlebnis zu bieten. Du bist Knotenpunkt und AnsprechpartnerIn für alle Socials und Abendgestaltungen. In der genauen Ausgestaltung kannst du deiner Kreativität freien Lauf lassen.

Grundsätzlich suchen wir nach Personen, die ein Interesse an Sicherheitspolitik sowie der NATO haben. Zusätzlich ist ein gewisser Grad an Englisch-Fähigkeiten nötig. Für die Position im speziellen suchen wir nach Personen, die auch in chaotischen Situationen den Überblick wahren können, ein gutes Gespür für soziale Dynamiken und Gruppengrößen haben und zuverlässig, selbstständig aber auch kreativ als Teil eines Teams arbeiten können. Erfahrung im Veranstaltungsmanagement und starke Kommunikations- und Organisationsfähigkeiten sind wünschenswert. Gute Ortskenntnis in Berlin wäre von Vorteil, sind aber keine Bedingung.

Wir bieten die Möglichkeit, ein Teil der ersten Model NATO Germany zu werden, wertvolle Erfahrung im Projektmanagement zu sammeln und den Charakter der Veranstaltung maßgeblich mitzugestalten.

Bewerbungen bestehend aus einem kurzen Motivationsschreiben (Englisch) im Idealfall mit konkreten Ideen und einem Lebenslauf (Deutsch oder Englisch) können per Email an frederic.dutke@modelnatogermany.de bis zum **12.03.2023** versendet werden.